

PARIS
DECO

PARIS ART DECO SOCIETY

23 JUN 2016
JUNE 23TH 2016

Conférence en anglais,
Traduction sur support imprimé

THE LIFE & ART OF ERTÉ
LECTURE BY STEPHAN

Jeudi 23 juin 2016 à 18h30 / Thursday, June 23th 2016 - 6 : 30pm

The Life and Art of Erté by Stephan

Ecole des Beaux Arts, Amphithéâtre du Mûrier, 14 rue Bonaparte, 75006 Paris

Conférence en anglais par Stéphan...

Lecture in English by Stephan

Entrée gratuite / Free Entrance

Reservation : contact@paris-artdeco.org

Stephan Artist-in-Residence for the Art Deco Society of California



Erte was an important artist and pioneering creator. Throughout his long life (he lived to be almost 100) he was very versatile creating theater sets and costumes, jewelry and graphic arts.

Born Russian he chose to become French, and is particularly associated to the Art Deco period even though his style is timeless.

Stephan's conference will cover Erte's life and art, from his aristocratic birth in Russia to the Paris Music-halls, Hollywood studios, European operas, and galleries and museums of the world.

His collaboration with the legendary fashion house of Paul Poiret will lead to the design of costumes for Mata Hari and Mistinguett, magazine covers for Harper's Bazaar and to dazzling shows for the Folies Bergère theater and for the Ziegfeld Follies.

Pendant sa vie presque centenaire, Erté, artiste et créateur novateur, toucha à tout : décors et costumes, bijoux et arts graphiques. Il eut une influence sur tous les aspects de la création décorative et graphique.

Russe de naissance et Français par choix, il est particulièrement associé à la période Art Déco, mais son style est proprement intemporel.

Cette conférence embrassera la vie et l'art d'Erté, depuis sa naissance en Russie jusqu'aux music-halls de Paris, en passant par les studios de Hollywood, les opéras européens, les galeries et musées du monde entier.

Sa collaboration avec le légendaire couturier Paul Poiret l'amena à dessiner des costumes pour Mata Hari et Mistinguett, des couvertures pour Harper's Bazaar et à créer des spectacles éblouissants pour les Folies-Bergère, les Ziegfeld Follies...



Association Paris Art Deco Society - APADS

Association loi 1901

Boite aux lettres n°6

22 rue Léopold Bellan, 75002 Paris

contact@paris-artdeco.org

[Facebook.com/parisartdeco](https://www.facebook.com/parisartdeco)

www.paris-artdeco.org